
    Zápisnica 

Zo zasadnutia finančnej komisie pri MsZ v Michalovciach zo dňa 26. októbra 2023 

Miesto konania : zasadačka MsR na MsÚ v Michalovciach , 14.30 hod. 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program rokovania : 

1.   Otvorenie 
2.   Návrh na 2. zmenu rozpočtu TaZS Mesta Michalovce na rok 2023 
3.   Rozpočtové opatrenie č. 5  Mesta Michalovce na rok 2023 
4.   Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Mesta Michalovce o miestnom poplatku za 
         komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

5.  Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Mesta Michalovce o dani z nehnuteľností, dani za psa,         

dani za ubytovanie, dani za predajné automaty a dani za nevýherné hracie prístroje. 

6. Plán rokovaní Finančnej komisie MsZ v Michalovciach na I. polrok 2024  
7. Rôzne 

 
 
K bodu 1: Otvorenie 

Zasadnutie otvoril a viedol predseda finančnej komisie Ing. Jozef Sokologorský. Prítomných oboznámil 
so zmenou  programu zasadnutia. Zmena sa týka bodu č. 5 : Návrh Všeobecne záväzného nariadenia 
Mesta Michalovce o dani z nehnuteľností, dani za psa, dani za ubytovanie, dani za predajné automaty 
a dani za nevýherné hracie prístroje, ktoré nebude predmetom rokovania. MsR na svojom zasadnutí 
dňa 25.10.2023 neodporučila predložiť predmetný materiál na rokovanie MsZ dňa 9.11.2023, s tým, 
aby k materiálu prebehli rokovania a následne bol predložený do MsR 21.11.2023 a MsZ 5.12.2023. 

Hlasovanie:   za: 7, proti: 0, hlasovania sa zdržali: 0    
 

K bodu 2: Návrh na 2. zmenu rozpočtu TaZS Mesta Michalovce na rok 2023 
 
Návrh na 2. zmenu rozpočtu TaZS Mesta Michalovce predniesol Ing. Miroslav Čornej, prevádzkový 
námestník TaZS. 
Bežné príjmy sa zvyšujú o 92 060 €, z toho navýšenie príspevku na hlavnú činnosť o 24 000€, navýšenie 
vlastných príjmov o 19 060 € a navýšenie príjmov z podnikateľskej činnosti o 49 000 €. 
Bežné výdavky sa zvyšujú o 92 060 €.  
Kapitálové príjmy sa zvyšujú o 6 000 €, kapitálové výdavky sa zvyšujú o 6 000 €. Príjmové a výdavkové 
finančné operácie ostávajú nezmenené. 
 
Mgr. Miloš Tkáč 
26 000 € zvýšenie výdavkov na kompostovacie vrecká. O aké vrecká sa jedná?  
 
Ing. Miroslav Čornej, prevádzkový námestník TaZS. 
Sú to 10 l vrecia, ktorých doba spotreby je 6 mesiacov.  Preto sa nakupujú na polrok. Predpokladá sa 
zber tohto odpadu na týždennej báze a obyvateľom sa budú rozdávať na I. polrok naraz. 
 
Ing. Jana Dlužanská 
Zvýšenie výdavkov na mzdy a odvody o 28 000 € sa týka akých zamestnancov ? 
 



Ing. Miroslav Čornej, prevádzkový námestník TaZS 
Zvýšenie miezd sa týka zamestnancov, ktorí boli prijatí na sezónne kosenie, nakoľko ešte aj v tomto 
období sa zabezpečuje kosenie, vzhľadom na teplé počasie. Sú to zamestnanci prijatí na dohody 
o vykonaní práce.  
 
Doc. Ing. Stričík, PhD. 

Aká je situácia s naplnením tržieb na plavárni ? 
 
Ing. Miroslav Čornej, prevádzkový námestník TaZS 
 
Plánované tržby sa nedarí napĺňať, aj keď prvé letné mesiace boli priaznivejšie. Hľadajú sa ďalšie 
možnosti, ako zvýšiť návštevnosť plavárne verejnosťou.   
 
Ing. Sokologorský, predseda finančnej komisie 
 
Prvoradý záujem vedenia mesta je sprístupnenie plavárne verejnosti, čo je aj podmienkou naplnenia  
zmluvy o poskytnutej dotácii na modernizáciu plavárne z Úradu vlády. Proces optimálneho nastavenia 
prevádzky je dlhodobý. Rokovania prebiehajú priebežne aj za účasti plaveckého klubu ORCA, TaZS 
a ostatných zúčastnených. 
 
Hlasovanie:   za: 7, proti: 0, hlasovania sa zdržali: 0    
 
K bodu 3: Rozpočtové opatrenie č. 5 mesta Michalovce na rok 2023 

Rozpočtové opatrenie č. 3 predniesla Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca finančného odboru. 
 
Zmenu rozpočtu Mesta na r. 2023 rozpočtovým opatrením č. 3 predkladáme v súlade so zákonom č. 

583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v zn.n.p.. V tejto zmene dochádza 

k úprave príjmov a výdavkov, pričom celkový rozpočet Mesta, vrátane finančných operácií je 

vyrovnaný .    

      Bežné príjmy Mesta sa znižujú o 18 838 € , bežné výdavky sa zvyšujú o 386 658 € , kapitálové príjmy 

sa znižujú o 31 825 €  a kapitálové výdavky sa znižujú o 1 132 000 € . 

     Rozdiel medzi príjmami a výdavkami bežného a kapitálového rozpočtu po úpravách predstavuje 

schodok 238 608 €, ktorý je krytý rozdielom finančných operácií. Príjmové operácie sa znižujú                     

o 694 679 €,  výdavkové operácie ostávajú nezmenené. €.     

     Zmeny rozpočtu jednotlivých výdavkových položiek bežného a kapitálového rozpočtu sú 

premietnuté aj do zmeny v programovom rozpočte.  

Upriamila by som pozornosť na zníženie v príjmovej časti, a to zníženie daňových príjmov.  K uvedeným 
úpravám rozpočtovaných príjmov dochádza na základe vývoja skutočných príjmov za obdobie január – 
september 2023 v zmysle vydaných daňových rozhodnutí pre rok 2023. Hlavným dôvodom rozdielu 
medzi rozpočtom a vývojom príjmov pri daniach z majetku je to, že výška rozpočtovaných daňových 
príjmov v r. 2023 sa odvíjala od návrhu VZN k miestnych daniam so zvýšenými daňovými sadzbami, 
ktoré MsZ neschválilo. K výraznému zvýšeniu bežných výdavkov dochádza pri doplatku za MHD za r. 
2022 a to na základe výsledkov kontroly, ktorá bola vykonaná u dopravcu v zmysle platnej legislatívy.  

Doc. Ing. Stričík, PhD. 

Aká je situácia s výberom TKO, je to na úrovni minulého roka ? 



Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca finančného odboru. 

Skutočné príjmy za poplatky na TKO sú k 30.9.2023 splnené na 75,2 %. V mesiaci september boli 
zaslané výzvy na úhradu nedoplatkov.    

Doc. Ing. Stričík, PhD. 

Pripomínam dôležitosť riešenia výšky nákladov zo strany mesta na odpadové hospodárstvo a  potrebu 
vyhodnotenia nákladovej stránky KO na občana, následne vyjadriť čísla  podľa kategórií.  

Ing. Sokologorský, predseda FO 

V zmysle záverov z rokovania FK  23. augusta 2023 predkladám štatistiku TKO , sumár úľav a odpustení 
poplatku za obdobie roka 2023 k 26.10.2023. Celková suma predstavuje 335 253,30 €  

Hlasovanie:   za: 7, proti: 0, hlasovania sa zdržali: 0    
 

K bodu 4: Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Mesta Michalovce o miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

Návrh VZN o miestnom poplatku za KO a drobné stavebné odpady prezentovala Ing. Oľga   
Bereznaninová, vedúca finančného odboru. 

K zmenám sadzieb nedochádza, dopĺňa sa VZN o terminológiu z platného zákona, aby mal občan všetky 
potrebné informácie ohľadom vyrubovania a platenia poplatku uvedené na jednom mieste. Zároveň 
sa taxatívne stanovujú podmienky pre zníženie alebo odpustenie poplatku a tiež sa navrhuje zvýšenie 
vekovej hranice na zníženie poplatku zo 62 rokov na 65 rokov, z dôvodu zvyšujúceho sa veku odchodu 
do dôchodku.  

Doc. Ing. Stričík, PhD. 

Bolo by vhodné pri uplatnení zníženia poplatku za TKO stanoviť podmienky tak, aby sa poplatok 
znižoval postupne resp. rovnomerne každý rok v závislosti od veku, napr. v roku 2024 si uplatní úľavu 
občan vo veku 63 rokov určité % úľavy, v roku 2025 ako 64 ročný určité % úľavy atď. postupne 
s narastajúcim vekom . 

Ing. Jana Dlužanská 

V Článku 6, bodu 3, kde je uvedená podmienka zníženia poplatku vek 65 rokov, vyjadrujem nesúhlas, 
prijateľný vek 62 rokov. 

Hlasovanie:   za: 2, proti: 2, hlasovania sa zdržali: 3    
 

K bodu 5: Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Mesta Michalovce o dani z nehnuteľností, dani 

za psa, dani za ubytovanie, dani za predajné automaty a dani za nevýherné hracie prístroje. 

Materiál sa nepredkladá 
 
K bodu 6: Plán rokovaní Finančnej komisie MsZ v Michalovciach na I. polrok 2024 
 
Na zasadnutí FK sa upresnili termíny a obsah rokovaní FK na I. polrok 2024, požiadavka Ing. Stričíka 
na doplnenie programu o bod „Vyhodnotenie plánu rozvoja mesta za rok 2023“ bola akceptovaná.  
 
Hlasovanie:   za: 7, proti: 0, hlasovania sa zdržali: 0    
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ing. Jozef Sokologorský, predseda finančnej komisie, zobral na vedomie požiadavku Ing. Stričíka,  
záverom konštatoval, že finančná komisia prerokovala všetky body programu zasadnutia.  
Následne predseda finančnej komisie zasadnutie ukončil.                                                                                                                         
  

V Michalovciach 27. október 2023 

Zapísala: Ing. Jana Pučanová                                                             
        Ing. Jozef Sokologorský 
                 predseda finančnej komisie 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 


